


 

 
VYHLÁŠENÍ VÝBĚROVÉHO ŘÍZENÍ 

Tajemník Městského úřadu Studénka vyhlašuje v souladu se zákonem č. 312/2002 Sb., o 
úřednících územních samosprávných celků a o změně některých zákonů, ve znění pozdějších 
předpisů, výběrové řízení č. 2/2025 na obsazení pracovního místa 

VEDOUCÍ ODBORU MÍSTNÍHO HOSPODÁŘSTVÍ A ÚDRŽBY 
MAJETKU  

s těmito požadavky a podmínkami pro uchazeče: 

Druh práce: vedoucí odboru místního hospodářství a údržby majetku   
 
Odbor městského úřadu: odbor místního hospodářství a údržby majetku   
 
Pracovní poměr: na dobu neurčitou  
 
Předpokládaný nástup: po ukončení výběrového řízení dle dohody s vybraným uchazečem 
 
Zařazení: vedoucí úředník – požadavek na absolvování vzdělávání vedoucích úředníků do 2 let 
ode dne zahájení výkonu funkce vedoucího úředníka.  
 
Platové zařazení: 11. platová třída (platový tarif od 26 680 Kč do 38 570 Kč podle délky 
započitatelné praxe) v souladu s nařízením vlády č. 341/2017 Sb., o platových poměrech 
zaměstnanců ve veřejných službách a správě, ve znění pozdějších předpisů, příplatek za vedení 
a možnost přiznání osobního příplatku a pravidelných mimořádných odměn v souladu 
se zákonem č. 262/2006 Sb., zákoník práce, ve znění pozdějších předpisů.  
 
Dále zaměstnavatel nabízí: nadstandardní benefity pro zaměstnance; informace jsou 
zveřejněny na webových stránkách města Studénky na adrese: https://www.mesto-
studenka.cz/aktualne/volna-pracovni-mista-1/. 
 
Charakteristika vykonávané práce: řízení a zabezpečování činností na úseku odboru 
místního hospodářství a údržby majetku dle požadavků stanovených v Organizačním řádu 
Městského úřadu Studénka a v Pracovním řádu Městského úřadu Studénka, příprava podkladů k 
jednání orgánů města a plnění jejich usnesení, zajišťování dalších agend dle věcné příslušnosti 
odboru. 
 
Požadované vzdělání: vysokoškolské vzdělání v bakalářském studijním programu nebo 
středoškolské vzdělání; výhodou pro obojí vzdělání v ekonomickém, stavebním či právním 
oboru. 
 
Přihlášku a výše uvedené dokumenty lze doručit na e-mailovou adresu zeman@mesto-
studenka.cz, případně poštou nebo podat osobně na podatelnu Městského úřadu Studénka do 
14. února 2025. 
 
Kontakt pro uchazeče: Mgr. Marek Zeman, tajemník Městského úřadu Studénka, 
telefon: 556 414 340, e-mail: zeman@mesto-studenka.cz. 
 
Vyhlášení výběrového řízení je zveřejněno na webových stránkách města Studénky na adrese:  
https://www.mesto-studenka.cz/aktualne/volna-pracovni-mista-1/ a dále na adrese:   
https://www.mesto-studenka.cz/urad/uredni-deska-2/ 
 

 
 
Mgr. Marek Zeman v. r.  
tajemník Městského úřadu Studénka 
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SLOVO MÍSTOSTAROSTY
Vážení spoluobčané,

únor je tady a s ním i pocit, že čas běží neuvěřitelně rychle. Ještě nedávno jsme 
vítali nový rok a už jsme v jeho druhém měsíci. Toto období je ideální příležitos-
tí ohlédnout se zpět a připomenout si, co se všechno událo a co chystá v rámci 
Střediska čistírny odpadních vod a kanalizace, které zabezpečuje provoz kanalizací 
a vodovodů ve vlastnictví města.

Kanalizace
Stav podtlakové kanalizace Butovice se po rekonstrukci podtlakové čerpací stani-
ce, která proběhla koncem roku 2023, jeví jako stabilizovaný, bez vážnějších po-
ruch. V průběhu roku 2024 byly na kanalizačním potrubí v Butovicích vyměněny 
2 ks uzavíracích klap za modernější typy. Problémy na kanalizačních sítích působí 
větší množství balastních vod, kvůli kterým dochází k přetěžování splaškových ka-
nalizačních systémů. Tento nešvar je obvykle způsoben napojením rozvodů sráž-
kových vod do kanalizačního potrubí, a to jak na území Butovic, tak i na území Studénky. Řešení této problematiky 
bylo intenzivněji zahájeno v průběhu roku 2024, kdy začaly kontroly na obou kanalizacích. Pro potřeby těchto kontrol 
přistoupilo město k pořízení vlastního zařízení pro vyvíjení kouře, protože zajištění této služby dlouhodobě by bylo 
dodavatelsky finančně náročnější. Dále tímto nákupem byla zajištěna větší operativnost použití vzhledem k tomu, 
že kontroly lze provádět pouze za vhodných klimatických podmínek. V roce 2025 se bude pokračovat v provádění 
kontrol kanalizací.

Vodovodní řad Nová Horka
Město Studénka vlastní a od roku 2024 i provozuje vodovodní síť v části Nová Horka. Tato síť se skládá z vodovodu 
Albrechtičky – Nová Horka o délce 2 241 metrů a 57 ks vodovodních přípojek. Dodavatelem předané vody v této lo-
kalitě je společnost SmVaK Ostrava. V rámci jednání ohledně změny provozovatele této vodovodní sítě bylo zjištěno, 
že stávající místo předání vody, vodoměrná šachta v areálu vodojemu v obci Albrechtičky, neodpovídá vlastnickým 
poměrům a fakturační vodoměr by měl být správně instalován na začátku rozvodu, který vlastní město. Bylo tedy 
provedeno zaměření skutečného stavu potrubí a na základě získaných podkladů navrženo místo pro výstavbu nové 
vodoměrné šachtice na pozemku města a dle parametrů vyžadovaných dodavatelem vody. V průběhu roku 2025 
bude realizována výstavba nového předávacího místa.

Závěrem mi dovolte, abych vás srdečně pozval na XXVII. ročník městského plesu, který se letos uskuteční v pátek 
14. února. Protože se jedná o Den svatého Valentýna, ponese se jeho atmosféra v duchu lásky, elegance a ro-
mantiky. Ples je každoročně jednou z nejvýznamnějších společenských událostí našeho města. Věřím, že letošní 
romantické téma vytvoří neopakovatelnou atmosféru a nabídne skvělý zážitek pro všechny zúčastněné. Připraven je 
bohatý program, živá hudba a samozřejmě nebude chybět ani taneční parket, kde můžete protančit celou noc. Ples 
je příležitostí nejen k tanci a zábavě, ale také k setkání s přáteli a sousedy v příjemném prostředí. Rezervujte si toto 
datum a přijďte oslavit svátek lásky a romantiky.

S přáním krásných zimních dní

Jiří Švagera 
místostarosta

místostarosta Jiří Švagera

Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA STUDÉNKY
Poslední schůze rady v roce 2024 se konala 12. prosin-
ce, a to v zasedací místnosti Městského úřadu Studénka. 
Projednány byly mimo jiné tyto záležitosti:

Rada rozhodla:
– uzavřít dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo 
č. SŘÚPaR/2024/0026/SD Obnova interiéru nového zám-
ku ve Studénce (přístupový koridor 1. a 2. NP + obřadní 
síň) – část: obnova podlahy mezi městem Studénka jako 
objednatelem a p. Dušanem Urbanem, IČO: 10616152, 
jako zhotovitelem,
– uzavřít dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo 
č. SŘÚPaR/2024/0027/SD Obnova interiéru nového 
zámku ve Studénce (přístupový koridor 1. a 2. NP + ob-

řadní síň) – část: oprava elektroinstalace a slaboprou-
dých rozvodů mezi městem Studénka jako objednatelem 
a společností ALARM E+M, spol. s r. o., jako zhotovite-
lem,
– uzavřít dodatek č. 3 ke smlouvě o dílo PD – výstavba 
BD za stadionem na ul. Sjednocení – opakované zadání 
mezi městem Studénka jako objednatelem a společností 
STAV MORAVIA, spol. s r. o., jako zhotovitelem,
– zadat veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební 
práce Rekonstrukce nového zámku ve Studénce – okna 
a jmenovat komisi pro posouzení a hodnocení nabídek,
– zadat nadlimitní veřejnou zakázku na služby Sběr, 
svoz, využívání a zneškodňování komunálních odpadů 
ve městě Studénka a jmenovat komisi pro posouzení 
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a hodnocení nabídek,
– uzavřít písemnou dohodu o zániku nájmu bytu 2+1 
standardní kvality, v domě čp. 809 na ul. Budovatelská ve 
Studénce, části Butovice, a to k 31.12.2024,
– zmocnit místostarostu k hlasování v záležitostech pro-
gramu schůzí Společenství vlastníků jednotek v domě 
čp. 591–592,
– uzavřít dodatek č. 5 ke smlouvě o veřejných službách 
k zajištění dopravní obslužnosti města Studénka měst-
skou autobusovou dopravou v letech 2022–2024 mezi 
městem Studénka jako objednatelem a společností Tran-
sdev Morava, s. r. o., jako dopravcem,
– uzavřít dodatky k pachtovním smlouvám mezi městem 
Studénka jako propachtovatelem a společností ZEM-
SPOL STUDÉNKA, a. s., jako pachtýřem, ve věci uplat-
nění daně z přidané hodnoty, s účinností od 01.01.2025,
– prodloužit souhlas pachtýřům MORAVAN Mléčná far-
ma, a. s., a ZEMSPOL STUDÉNKA, a. s., s poskytnutím 
částí pozemků ve vlastnictví města Studénky ve věci pří-
jezdové cesty ke stavbě Opatření k ochraně mokřadních 
ekosystémů v PR Kotvice v k. ú. Nová Horka,
– uzavřít dodatek č. 2 k nájemní smlouvě 
č. MHÚM/2018/0794/SO mezi městem Studénka jako 
pronajímatelem a Povodím Odry, státním podnikem, jako 
nájemcem,
– uzavřít nájemní smlouvy na pronájem částí pozemků 
v k. ú. Butovice mezi městem Studénka jako pronají-
matelem a nájemci, za účelem užívání odstavné plochy 
pro parkování osobního automobilu, popř. jednostopé-
ho vozidla, a to na dobu neurčitou, při výši nájemného 
11,50 Kč/m2/rok,
– uzavřít písemnou dohodu o užívání společných nemo-
vitých věcí, a to podílu na pozemcích v k. ú. Radvanice 
u Lipníka nad Bečvou, mezi společností Moravská ze-
mědělská, a. s., a městem Studénka jako spoluvlastníky, 
a to od 01.01.2025,
– uzavřít smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení služeb-
nosti inženýrské sítě spočívající v právu zřízení a umís-
tění kanalizační přípojky v pozemku v k. ú. Studénka nad 
Odrou ve vlastnictví města Studénky jako budoucího po-
vinného ze služebnosti, za jednorázovou úplatu za zříze-
ní služebnosti ve výši 1.000 Kč + DPH, ve prospěch spo-
luvlastníků budoucího panujícího pozemku a budoucích 
oprávněných ze služebnosti,
– udělit výjimku z postupu dle vnitroorganizační směrni-
ce č. SM/11/2023/SŘÚPaR Výběr dodavatelů u zakázek 
malého rozsahu spočívající ve schválení postupu při za-
dávání zakázky Oprava poškozené římsy v MŠ Poštov-
ní – II. etapa formou přímého zadání a uzavřít smlouvu 
o dílo mezi městem Studénka jako objednatelem a fyzic-
kou osobou: Roman Vlček, IČO: 66924995, jako zhoto-
vitelem,
– udělit výjimku z postupu dle vnitroorganizační směrni-
ce č. SM/11/2023/SŘÚPaR Výběr dodavatelů u zakázek 
malého rozsahu spočívající ve schválení postupu při za-
dávání zakázky Odstranění havárie vzduchotechniky pro 
bar a bowling na VSH formou přímého zadání a uzavřít 
smlouvu o dílo mezi městem Studénka jako objednate-
lem a společností Klimaprodukt, a. s., jako zhotovitelem,
– zadat veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební 
práce Opravy a údržba nebytového fondu v majetku měs-
ta Studénky a jmenovat komisi pro posouzení a hodnoce-
ní nabídek,
– v souladu se zákonem č. 262/2006 Sb., zákoník práce, 
ve znění pozdějších předpisů, a s článkem 5 oddílu VII 
Zásad vztahů mezi orgány města Studénky a SAK Stu-

dénka, příspěvkovou organizací, o výši odměny řediteli 
SAK Studénka, příspěvkové organizace, p. Mgr. Kamilu 
Krahulovi.

Rada schválila:
– oddávací dny pro rok 2025,
– změnu rozpočtu rozpočtovým opatřením v kompetenci 
Rady města Studénky č. RO/RMS/2024/15 a stanovila 
upravené závazné ukazatele hospodaření pro rok 2024,
– rozpočty pro rok 2025 a střednědobé výhledy rozpočtů 
na období let 2026 a 2027 příspěvkových organizací zří-
zených městem Studénkou.

Rada vydala:
– dodatky závazných ukazatelů pro rok 2024 a závazné 
ukazatele pro rok 2025 příspěvkových organizací zříze-
ných městem Studénkou,
– vnitroorganizační směrnici č. SM/17/2024/TAJ Zásady 
pro tvorbu a použití prostředků fondu péče o zaměstnan-
ce města Studénky (sociální fond).

Rada souhlasila:
– s realizací projektu Cesta JAK II Mateřské školy Stu-
dénka z Operačního programu Jan Amos Komenský,
– se zapojením ZŠ Sjednocení do projektu Dobrodruž-
ství s přírodou, globální problematika světa z Operačního 
programu Spravedlivá transformace.

Rada stanovila:
– podle § 102 odst. 2 písm. j) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, 
celkový počet zaměstnanců města Studénky zařazených 
do Městského úřadu Studénka 66 osob (z toho 4 osoby 
pracující v rámci veřejně prospěšných prací či společen-
sky účelných pracovních míst) s účinností od 01.01.2025.

Rada vzala na vědomí:
– kontrolu plnění usnesení a úkolů předešlých schůzí 
Rady města Studénky,
– zprávu o průběhu kontrol a obecných zjištěních při 
provádění veřejnosprávních kontrol u příspěvkových or-
ganizací města Studénky a žadatelů a příjemců veřejné 
finanční podpory v roce 2024 a schválila plán kontrolní 
činnosti na rok 2025,
– návrhy řešení jednotlivých projednaných bodů programu 
dopravní komise uvedené v zápisu z 13. jednání doprav-
ní komise ze dne 14.10.2024.

Plné znění usnesení najdete na webových stránkách 
města www.mesto-studenka.cz.

Libor Slavík
starosta
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POZVÁNÍ NA ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA STUDÉNKY
Vážení spoluobčané,

dovoluji si vás pozvat na zasedání Zastupitelstva města Studénky, které se bude konat ve čtvrtek 6. února 
v 15:00 hod. ve velkém sále Městského úřadu Studénka. Program zasedání bude zveřejněn na úřední desce, 
na webových stránkách města, v informačních skříňkách a na plakátovacích plochách ve městě týden před konáním 
zasedání.

Zasedání bude nahráváno a vysíláno v přímém přenosu na webových stránkách města, na nichž bude následně 
záznam zveřejněn.

Libor Slavík
starosta

STŘÍPKY Z ČINNOSTI MĚSTSKÉ POLICIE – PROSINEC 2024
Během jednoho z prosincových víkendů obdržela hlídka MěP žádost od Obvodního oddělení PČR Stu-
dénka o okamžitou asistenci na ulici Sjednocení. Na přechodu pro chodce mezi nám. Republiky a ná-
kupním střediskem Kotvice došlo ke srážce osobního motorového vozidla s chodcem. Hlídka se ihned 
vydala na místo, kde již zasahovala záchranná služba a hlídka dopravní policie, která v dané době ve 
Studénce prováděla dohled na bezpečnost silničního provozu. Strážníci na místě usměrňovali dopravu 
a postupovali dle pokynů policistů. Ve snaze zjistit příčinu a viníka nehody se prozkoumávají záznamy 

z bezpečnostních kamer.

Dne 16. prosince přijala MěP telefonické oznámení od řidiče autobusové dopravy, který informoval, že u autobusové 
zastávky v centru města neustále padá na zem muž a není schopen chůze. Hlídka ihned vyjela na místo a skutečně 
zjistila, že na místě leží zjevně podnapilý muž. Tento nebyl schopen chůze v důsledku požití většího množství alko-
holu a v oblasti temene hlavy měl tržnou ránu. Orientační dechová zkouška na alkohol ukázala hodnotu 4,23 promile. 
Hlídka přivolala prostřednictvím linky 155 zdravotnickou záchrannou službu, která muže ošetřila a převezla do ne-
mocnice v Bílovci.

V ranních hodinách 28. prosince oznámil občan, že má na svém osobním motorovém vozidle, které bylo zaparkováno 
na ulici Butovická, ulomené zpětné zrcátko. Stejná oznámení přišla na MěP ještě několikrát tentýž i následující den. 
Jednalo se o vandalismus, kdy neznámá osoba v noci z 26. na 27. prosince postupně ničila zaparkovaná vozidla 
v úseku od ZŠ Butovická až po autobusovou zastávku u bývalého obecního hostince. Incident je v řešení PČR jako 
hromadná událost.

Na Silvestra ještě před půlnocí asis-
tovali strážníci u dopravní nehody na 
ulici Butovická, která se naštěstí obe-
šla bez zranění. Jinak silvestrovská 
noční směna v roce 2024 patřila mezi 
ty klidnější. Strážníci jako každý rok 
po půlnoci dohašovali zbytky krabic 
z ohňostrojů, které zůstaly na sídlišti 
ponechány na parkovištích a v blíz-
kosti plastových kontejnerů. Tyto kra-
bice po vypálení ohňostroje většinou 
po chvíli vzplanou a způsobují požáry 
popelnic či poškození zaparkovaných 
vozidel.

Jakub Urbánek
zástupce velitele Městské policie 
Studénka
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NOVÁ ÉRA OVĚŘOVÁNÍ TOTOŽNOSTI NEJEN NA MĚSTSKÉM ÚŘADĚ STUDÉNKA
Od 1. ledna 2025 jsme na městském úřadě ve Studénce 
zavedli moderní aplikaci eDoklady, která umožňuje snad-
né a rychlé ověření totožnosti občanů pomocí QR kódu. 
Tento krok představuje další posun k digitalizaci našich 
služeb a zefektivnění komunikace s občany.

Aplikaci eDoklady, která je alternativou k fyzickým dokla-
dům, spustila Digitální a informační agentura (DIA) v led-
nu 2024 a mezi občany zaznamenala velký ohlas – za 
první rok si ji do mobilu stáhlo 577 363 lidí.

Od 20. ledna 2024 je v eDokladech k dispozici občanský 
průkaz. Do budoucna se plánuje přidávat další doklady. 
S aplikací eDoklady je možnost prokázat se i okrskové 
volební komisi při podzimních volbách do Poslanecké 
sněmovny ČR.

Jak aplikace funguje?
Aplikace eDoklady je navržena tak, aby občanům usnad-
nila řešení záležitostí, aniž by museli předkládat fyzické 
doklady. Plastové občanské průkazy samozřejmě zůstá-
vají i nadále v platnosti. Abyste mohli aplikaci eDoklady 
využívat, budete potřebovat:
– chytrý telefon s podporou Bluetooth a fotoaparátu (An-
droid od verze 10, iOS od verze 15),
– podporovaný mobilní prohlížeč (Edge, Chrome nebo 
Safari),

– připojení na internet je potřeba při registraci, aktualizaci 
údajů a prokazování ověřovateli na přepážce,
– prokazování ověřovateli s mobilní aplikací bude probí-
hat off-line,
– identitu občana pro registraci.

Tento krok směrem k digitalizaci je součástí širšího úsi-
lí o modernizaci a zefektivnění veřejné správy. Městský 
úřad ve Studénce se tak připojuje k trendu, kterým je kla-
den důraz na digitalizaci a elektronické služby pro ob-
čany. Tento proces nejen usnadňuje administrativu, ale 
také zlepšuje dostupnost a kvalitu služeb, které úřad po-
skytuje.

Česká republika je jednou z prvních zemí EU, která za-
vedla možnost prokázání totožnosti na místě prostřednic-
tvím aplikace v mobilním telefonu. Připravuje tak občany 
a celou státní i komerční sféru na zavedení evropské pe-
něženky digitální identity po celé EU na konci roku 2026.

Mgr. Hana Kalusová
vedoucí odboru vnitřních věcí

PODĚKOVÁNÍ SDH ZA PODPORU MĚSTA
Sbor dobrovolných hasičů Studénka-nádraží děkuje městu Studénka za poskytnutí veřejné finanční podpory na zá-
jmovou činnost našeho sboru a volnočasové aktivity jeho členů v roce 2024.

Poskytnutou podporu jsme použili na výdaje související s údržbou budov, pozemků a zeleně, které jsou majetkem 
města a náš sbor je udržuje. Jedná se převážně o drobné stavební opravy a údržbu, sečení a obnovu trávníků 
(cca 7 500 m2) a dále pak údržbu keřů a stromů v areálu Mlýnská a u klubovny sboru.

Veřejná finanční podpora poskytnutá městem Studénkou byla pro činnost našeho sboru podstatnou podporou, zvláš-
tě pak po zářijové povodni, kdy jejím následkem se v hasičském areálu vyvrátilo 6 velkých stromů, z nichž jeden pak 
poškodil střechu venkovního ohniště.

Ivo Hotárek
starosta SDH Studénka-nádraží
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PROČ TŘÍDIT ODPAD?
Milí spoluobčané,

žijeme v době, kdy náklady na likvidaci komunálního 
odpadu neustále porostou. Nejvíce rostou náklady na 
likvidaci směsného komunálního odpadu (SKO), což je 
skládkovaný odpad dále nevytříditelný. Skládkování 
bude od roku 2030 výrazně omezeno a za vysoké 
poplatky. Tyto změny se dotýkají nejen našeho města, 
ale i obcí po celé republice. V roce 2025 budeme muset 
reagovat na tyto finanční tlaky mimo jiné navýšením po-
platku za odpady. Rádi bychom vám vysvětlili, co k tomu 
vedlo a jak můžeme společně situaci zlepšit.

Co stojí za rostoucími náklady?
Legislativa a poplatky za skládkování: Odpad, kte-
rý nekončí ve třídicích kontejnerech, putuje na skládky. 
Poplatky za skládkování v posledních letech dramaticky 
rostou a tento vzestup bude nadále pokračovat. Zamys-
lete se nad každým materiálem, který chcete odložit jako 
odpad, zda jej nelze vytřídit do plastů, papíru, skla, kovu, 
zda jej nelze rozebrat a poté vytřídit, či postoupit k další-
mu využití.

Zpracování odpadu: Recyklace a další formy materiálo-
vého využití odpadu jsou ekologicky přínosné, ale jejich 
cena také roste. Aby mohlo město pokrýt tyto náklady, je 
nezbytné zajistit efektivnější třídění přímo u zdroje – tedy 
v našich domácnostech. Za vytříděný odpad dostane 
město odměny na pokrytí – snížení nákladů.

Množství odpadu: Produkce odpadu se zvyšuje. Více 
odpadu znamená více práce a více nákladů. Pokud kaž-
dý z nás sníží svůj odpad a bude důsledně třídit, můžeme 
společně tento trend obrátit nebo alespoň zpomalit.

Proč zvyšujeme poplatek za odpady?
Město ročně vydá za odvoz a likvidaci odpadů 
13.500.000 Kč. Za to, že třídíme (plasty, elektro, papír, 
sklo, kovy), získává nyní město odměnu ve výši cca 
1.800.000 Kč. Celkové náklady na odpady jsou tedy 
11.700.000 Kč, což představuje na jednoho obyvatele 
částku 1.300 Kč/rok, přičemž poplatek za rok 2024, kte-
rý byl vybírán od občanů, činil 888 Kč/rok. Město tedy 
v rámci svého rozpočtu musí vyčlenit částku na vykrytí 
tohoto rozdílu cca 4.000.000 Kč. Tyto peníze tak nemo-
hou být využity např. na opravy cest, chodníků, budov, 
výstavby parkovišť a dalších užitečných a potřebných 
věcí, které vás určitě napadají.

Pro rok 2025 jsme museli přistoupit k navýšení poplatku 
za odpady na 960 Kč na občana za rok. Jedná se o zvý-
šení o 72 Kč/rok.

Registrujeme názory, že „…město zvedlo poplatky, tak 
už nebudu třídit…“. To je ale špatně. Pokud nebudeme 
třídit, nesnížíme množství skládkovaného odpadu (SKO), 
dojde pouze k tomu, že se nám budou plnit nádoby na 
SKO. Budeme nuceni přidávat další kontejnery na SKO, 
a tím dojde ke zvyšovaní rozdílu mezi náklady a příjmy 
za odpady, který bude hrazen z rozpočtu města na úkor 
dalších užitečných akcí. Odpad v kontejnerech na SKO je 

likvidován odvozem na skládku a jeho likvidace je a bude 
nejdražší.

Pro příklad:
– za kontejner na SKO o objemu 1 100 litrů zaplatíme při 
týdenním svozu 1.210 Kč/měsíc,
– za kontejner na plasty o objemu 1 100 litrů zaplatíme při 
týdenním svozu 695 Kč/měsíc,
– za kontejner na papír o objemu 1 100 litrů zaplatíme při 
týdenním svozu 420 Kč/měsíc.

Proto chceme na vás všechny apelovat, abyste i na-
dále třídili svůj odpad a my se naopak pokusíme za-
jistit dostupnost nádob v co možná nejkratší vzdále-
nosti od vašeho bydliště.

Od 1. května 2025 bychom postupně rozšířili počty ná-
dob i o hnědé popelnice, které jsou určeny pro bioodpad 
(BRKO), který je nyní likvidován v rámci nádob na SKO 
bez dalšího využití (uložením na skládku). Odděleným 
sběrem BRKO lze zajistit jeho další využití v bioplyno-
vých stanicích nebo kompostárnách a cena za likvidaci je 
levnější než u SKO. Navíc se nabízí i energetické využití, 
respektive výroba energie.
 
Tím, že budeme třídit, nedojde ke snížení poplatku za 
odpady, ale nedojde ke skokovému zvýšení poplatku, 
městu i vám zůstane více peněz v rozpočtu i vašich 
peněženkách, které mohou být použity pro další rozvoj 
města a pro vaše potřeby.

Chápeme, že jakékoli navýšení poplatků je pro domác-
nosti citlivé, ale věřte, že jde o investici do naší budouc-
nosti. Lepší třídění odpadů může přispět k udržitelnějšímu 
životnímu prostředí pro naše potomky i k dlouhodobější 
stabilizaci poplatků.

Jak můžete pomoci městu i sobě?
Třiďte důsledně: Využívejte barevné kontejnery na pa-
pír, plast, sklo a bioodpad. Každý správně vytříděný kou-
sek odpadu znamená menší náklady na jeho likvidaci.

Minimalizujte odpad: Kupujte pouze to, co skutečně po-
třebujete, a dejte přednost produktům s menším množ-
stvím obalů.

Kompostujte: Pokud máte zahradu, zkuste komposto-
vat. Bioodpad tvoří velkou část našeho směsného odpa-
du, který skončí na skládce.

Dejme společně odpadu šanci na druhý život a pomozme 
snížit zátěž našeho města. Věříme, že i vy budete mít 
dobrý pocit z lepšího hospodaření s odpady.

Děkujeme vám za spolupráci a pochopení.

Jiří Švagera 
místostarosta
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OBTĚŽOVÁNÍ KOUŘEM Z KOMÍNŮ
Od 1. září loňského roku začal platit dlouho chystaný zákaz provozo-
vání kotlů na pevná paliva 1. a 2. emisní třídy v rodinných a bytových 
domech a v objektech pro rodinnou rekreaci. Tento zákaz byl schvá-
len zákonem o ochraně ovzduší již v roce 2012 a dával tak vlastníkům 
dostatečný čas na pořízení nových zdrojů vytápění, které budou od-
povídat platné legislativě. Cílem tohoto opatření bylo především zlep-
šení kvality ovzduší v lokalitách, ve kterých byly hojně provozovány 
„podomácku“ vyrobené kotle, které v důsledku špatného spalování 
dokáží především v zimních měsících hustým kouřem doslova zamo-
řit široké okolí. I přes to, že na výměnu starého kotle měli vlastníci 
dostatek času a pořízení nového zdroje bylo podporováno i několika 
dotačními tituly, stále se setkáváme s komíny, které hustým dýmem 
obtěžují široké okolí. Tento stav nemusí vždy být způsoben pouze provozováním starého a nevyhovujícího zdroje, 
svou nezanedbatelnou roli zde může hrát rovněž stav komína, nastavení kotle nebo nevhodné palivo. Často se tak 
můžeme setkat se situací, kdy při provozování modernějšího kotle při současném zanedbání údržby spalinových cest 
nebo nevhodnému palivu je výsledek horší než u kotle starého.

Každý provozovatel spalovacího stacionárního zdroje musí zachovávat potřebnou míru solidarity vůči jiným osobám 
ve sférách jejich práva na příznivé životní prostředí a zejména práva na ochranu zdraví.

Jak tedy postupovat, pokud vás soused obtěžuje nepříjemným kouřem a zápachem z komína? Zkuste nejprve 
cestu vzájemné komunikace a sousedské domluvy. Jednoduchým a slušným upozorněním lze dosáhnout značného 
efektu a rychlé nápravy. Pokud však takto žádného posunu nedocílíte, nezbývá než se obrátit na příslušný orgán 
ochrany ovzduší. Pro město Studénka a okolní obce je příslušným úřadem, který řeší problematiku lokálních tope-
nišť, Městský úřad Bílovec. Tento úřad přijímá podněty na porušování zákona o ochraně ovzduší a na jejich základě 
prověřuje konkrétní zdroje a může ukládat nápravná opatření a sankce.

A pro ty, kteří s výměnou starého nevyhovujícího kotle zatím váhají, může být dobrou zprávou to, že na pořízení no-
vého zdroje lze za určitých podmínek stále získat dotaci z programu Nová zelená úsporám.

Ing. Radim Silber
referent životního prostředí

SPOZ NAVŠTĚVUJE NAŠE SPOLUOBČANY V DOMOVECH DŮCHODCŮ 
ANEB ROZVÁŽENÍ RADOSTI PŘED VÁNOCEMI…
Psalo se datum 18. prosince 2024 a jako každoročně také v loňském 
roce jsem spolu s mnohaletou a zasloužilou členkou SPO paní Věrou 
Štěpánovou objížděly domovy důchodců okresu Nový Jičín, abychom 
navštívily, potěšily a předaly malé pozornosti všem bývalým občanům 
města Studénka, kteří svůj podzim života tráví právě tam, kde je o ně 
postaráno a kde se cítí dobře a bezpečně. V sedmi DD, a to v Odrách, 
v Novém Jičíně (2 domovy), ve Frenštátě pod Radhoštěm, v Kopřivnici, 
v Příboře a konečně i v Petřvaldíku jsme tak postupně navštívily celkem 
21 seniorů.

Díky vstřícnosti a empatii vedení našeho města jsme jedni z mála – 
téměř jedni z posledních, kteří na své bývalé spoluobčany myslí a na-
vštěvují je v jejich nových komunitách.

Strávily jsme smysluplný den naplněný vděkem, radostí a víry v to, že 
tato naše práce má smysl.

Magda Hošková
předsedkyně
za SPOZ

ilustrační fotografie
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4. VÝLET TURISTICKÉHO KROUŽKU
Prosincové výlety našeho kroužku se už tradičně nesou ve znamení návštěvy některé 
ze zoologických zahrad. Dne 9. prosince jsme proto, na přání dětí, vyrazili směr 
Olomouc. Ta naši početnou skupinu přivítala nepříliš přívětivým počasím. Avšak 
Svatý Kopeček, kde se zoo nachází, byl, k naší nemalé radosti, přikryt bílou peřinou. 
Procházka zoologickou zahradou tak byla velice příjemná a zábavná, pochopitelně 
i poučná.

Opouštěli jsme ji za dechberoucího vytí bílých vlků, ale rovněž za postupně padající 
mlhy. Pohled na překrásnou baziliku Navštívení Panny Marie proto nemohl být 
dokonalý, její překrásné interiéry však vše vynahradily.

Předvánoční náladu umocnila následná návštěva vyhlášených vánočních trhů. 
Někteří se těšili na kouzelnou výzdobu uprostřed historické Olomouce, jiní na nějakou tu dobrotu, která k Vánocům 
neodmyslitelně patří. Všichni bez rozdílu jsme však byli zvědavi na exotický sekvojovec, který se letos neobvykle stal 
symbolem olomouckých vánočních trhů.

Leo Express, který nás odvezl zpět do Studénky, byl svědkem spokojeného sdělování si zážitků všech zúčastněných 
turistů. Někteří dokonce zapomněli na to, že je po ušlapání 15 kilometrů ještě před chvílí bolely nohy.

Mgr. Alena Mičkalová
Daniel Janečka

5. VÝLET TURISTICKÉHO KROUŽKU
Bateriový vlak, který naši početnou skupinu 11. ledna dovezl do Veřovic, získal od 
nás pomyslnou zlatou medaili. Komfortní jízdu tímto vlakem nabízejí České dráhy od 
prosince minulého roku a my jsme byli moc rádi, že jsme ji mohli vyzkoušet.

Ve zmíněných Veřovicích jsme se pořádně zachumlali do teplého oblečení a vyrazili 
směr Velký Javorník. Ten však naším cílem nebyl. Na turistickém rozcestí U pramene 
Jičínky jsme odbočili z frekventované turistické cesty na Javorník a doklouzali na Dolní 
Paseky. A to doslova. Dětem však občasný pád nevadil, často se ozývající hlasitý 
smích byl toho důkazem.

V krásné dřevěné restauraci na Dolních Pasekách jsme se chtěli zahřát a občerstvit se, bohužel nám nebylo přáno. 
Vzhledem k rekonstrukci vnitřních prostor jsme museli vzít zavděk doma připravenou svačinou a čajem z termosky. 
Dobrou náladu nám to však v žádném případě nezkazilo.

Za silné chumelenice jsme pokračovali v naplánované trase a v pohodě po 15 kilometrech dopochodovali do cíle naší 
cesty – Rožnova pod Radhoštěm. Dovádění v bazénu s tobogánem a saunou završilo náš perfektně prožitý den.

Mgr. Alena Mičkalová
Daniel Janečka

 

 

LYŽAŘSKÝ KURZ I. STUPNĚ ZŠ BUTOVICKÁ
V pondělí 13. ledna našemu prv-
nímu stupni začala nejlepší akce 
počátku nového roku, a to lyžař-
ský kurz! Stejně jako loni jezdíme 
do nedalekých Tošovic, a i letos 
nám přejí sněhové podmínky. Ač 
je přírodní sníh mísen s tím umě-
lým, nám to vůbec nevadí, protože 
jsme se nemohli dočkat, až zase 
po roce zdokonalíme svůj lyžařský 
um, anebo se vůbec základům ly-
žování naučíme, jelikož jsou mezi 
námi i úplní začátečníci. První 
den bylo pod mrakem, ale tím 

jsme si náladu pokazit nenechali. 
Rozdělili jsme se do družstev 
podle svých dovedností a hurá na 
svah! Ti zdatnější už s přehledem 
jezdí na vleku a naše začátečnic-
ké „Vločky“ tahá lano, není proč to 
uspěchat. Vždyť cvik dělá mistra 
a my chceme umět lyžovat dobře, 
a hlavně bezpečně.

V úterý se na nás usmálo sluníčko 
a stálo to opravdu za to. Celý are-
ál se rozzářil pod slunečními pa-
prsky a třpytem sněhu, takže se 
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nám lyžovalo jedna báseň. Po náročném tréninku je ví-
tána přestávka, kterou nám zpříjemní dobrý teplý čaj, ale 
hlavně vydatná svačinka od maminky (nebo tatínka?). :-) 
Po 12. hodině s lyžováním končíme, no beztak nás bolí 
nohy a už se těšíme do školy na oběd. Po obědě se ro-
zejdeme buď do svých domovů, anebo si jdeme ještě po-
hrát za kamarády do družinky. Celý den je prostě prima.

Už se těšíme, co pěkného nám přinese středa. Tak jdeme 
na to!

lyžaři z 1. stupně
jejich doprovod Sabina a Roman

 

 

CHCETE, ABY SI VAŠE DĚTI ZKUSILY NA VLASTNÍ KŮŽI 

JAKÉ TO JE BÝT ŠKOLÁKEM?  

  JAKÉ TO JE BÝT SPOLEČNĚ VE TŘÍDĚ S OSTATNÍMI DĚTMI A PANÍ UČITELKOU?  

  JAKÉ TO JE OPRAVDU SE UČIT?  

  JAKÉ TO JE RADOVAT SE Z PRVNÍCH ŠKOLNÍCH ÚSPĚCHŮ VAŠICH DĚTÍ…?      

  

PŘIJĎTE A OCHUTNEJTE PRVOTŘÍDNÍ ŠKOLNÍ KOKTEJL S PANÍ UČITELKOU Mgr. Evou Neubauerovou 
 

 

 

 

 

 

 

DRUHÁ OCHUTNÁVKA 1. TŘÍDY 

PRO PŘEDŠKOLNÍ DĚTI A JEJICH RODIČE 

KDE: ZŠ BUTOVICKÁ – 1. STUPEŇ – 3.A TŘÍDA, PŘÍZEMÍ 

KDY: V ÚTERÝ 18.2.2025 V 16:00 HODIN 
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PLETENÍ Z PAPÍRU V MŠ BUDOVATELSKÁ
Práci pedagogů řadíme do tzv. pomáhajících profesí, které mají vysokou pravděpodobnost 
syndromu vyhoření. Proto je důležité denně pečovat o své duševní zdraví a psychickou poho-
du. K uvědomění tohoto slouží tzv. desatero psychohygieny – soubor pravidel a strategií, které 
slouží k udržení, prohloubení nebo znovuzískání duševního zdraví. Cílem by mělo být dosaže-
ní rovnováhy mezi prací a soukromým životem. Mimo jiné je důležité se umět odreagovat, mít 
čas jen pro sebe, ať už je to četba knihy, cvičení, nebo právě pletení z papíru.

Proto jsme v listopadu minulého roku uspořádaly pro zájemkyně z řad učitelek MŠ z našeho 
města seminář s názvem Pletení z papíru jako nástroj psychohygieny. Na tomto setkání jsme 
si krátce toto desatero připomněly a následně si představily samotné pletení z papíru od mo-
tání ruliček po ukázku výrobků. Pak už jsme se s chutí pustily do práce. Začaly jsme výrobou 
ruliček – namotáváním papíru na drát a pokračovaly samotným pletením.

Domů si každá z nás odnášela nejen svůj vlastnoručně upletený a nazdobený stromeček, ale i dobrou náladu, která 
zde po celou dobu panovala.

Magda Jaklová
MŠ Budovatelská

PŘEDVÁNOČNÍ TÝDEN NA 2. STUPNI ZŠ SJEDNOCENÍ BYL NABITÝ AKCEMI
Pondělí 16. prosin-
ce využili sedmáci 
i šesťáci k relaxač-
nímu dni. Žáci 6. A 
se rozhodli protáh-
nout své svaly v par-
ku plném trampolín, 
molitanových jam, 
skluzavek a nejrůz-
nějších prolézaček 
v ostravském areálu 
Dolních Vítkovic. A protože byli v celé budově HopJump 
parku úplně sami, stálo to opravdu za to. Příjemně una-
veni stihli ještě krátkou zastávku na vánočně zkrášleném 
náměstí v centru a prošmejdili místní trhy.

Třídy 7. A a 7. B se společně vydaly vlakem taktéž nasát 
atmosféru do svátečně vyzdobené Ostravy. Ve větrném 
a zimním ránu žáci zamířili do centra města. Zahřáli se 
v nákupním centru Karolina, kde měli možnost dokoupit 
dárky, pokochat se krásnou výzdobou a nakrmit hladové 
žaludky. Poté se rovněž přesunuli do úzkých uliček ad-
ventních trhů.

V úterý 17. prosince se do Olo-
mouce vypravili žáci 8. A. Pro-
šli si zajímavá místa, jako jsou 
místní hrad, radnice, barokní 
sloup Nejsvětější Trojice či olo-
moucká univerzita a výstaviště 
Flóra. Jejich pozornost přilákal 
i trh na Horním náměstí, na kte-
rém si nakoupili krásné dárky 
pro své blízké. Olomouc v ad-
ventním čase je zkrátka nezkla-
mala!

Ve středu 18. prosince proběhla na naší škole již tradiční 
akce žákovského parlamentu s názvem Den naruby. Ten-
to den si žáci připravili vlastní výuku a ujali se role učite-

lů, zatímco pedagogové usedli do 
lavic a stali se žáky. Celý den se 
nesl v duchu kreativity, zábavy 
a spolupráce. Akce byla skvělou 
příležitostí k rozvoji prezentač-
ních dovedností žáků a k tomu, 
aby si učitelé vyzkoušeli pohled 
na vzdělávání z opačné perspek-
tivy. Děkujeme všem za zapojení 
a skvělou atmosféru!

Čtvrtek 19. prosince jsme strávili ve sportovním duchu. 
Každá třída si týden dopředu zvolila sportoviště a akti-
vity, kterých by se chtěla v rámci svého třídního kolekti-
vu účastnit. Z osmi nabízených stanovišť si vybrali čtyři, 
z nichž se polovina nacházela v útrobách zimního sta-
dionu a druhá polovina v naší škole. Zápolili mezi sebou 
v bowlingu, bruslili a hráli hokej na ledové ploše, sezná-
mili se s posilovacími stroji a pravidly cvičení ve fitness 
centru, jiní hráli deskové hry. Ve škole jsme pro ně na-
chystali dílnu stolního tenisu a stolního fotbálku, v tělo-
cvičně probíhaly tuhé boje v síťových sportech na jedné 
půlce, na druhé soupeřili žáci v kopané nebo ve florbalu. 
Nechyběly ani netradiční výzvy zaměřené na spolupráci. 
Zpříjemnili jsme si tak předvánoční čas, trochu si zahřáli 
svaly, rozhýbali mozkové závity, ale hlavně jsme praco-
vali na vztazích v rámci třídních kolektivů.

Třídy 2. S a 5. A nocovaly ve škole a zažily spoustu leg-
race, zajímavých aktivit, a hlavně zakusily noční pobyt 
v nezvyklém prostoru. Obě třídy plánují opakování pro 
bombastický úspěch.

Poslední předvánoční den už trávili třídní učitelé se svými 
třídami. Nechybělo ochutnávání cukroví, drobné aktivity 
pro tmelení kolektivů, předávání dárků a pohodová at-
mosféra.

kolektiv pedagogů ZŠ Sjednocení
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HUDEBNÍ VEČER S MOTÝL BAND CZ: PÍSNIČKY K TANCI I POSLECHU
V pátek 7. března od 18:00 se můžete těšit na jedinečný hudební večer, který rozezní Dělnický dům. Na pódiu se 
představí oblíbená skupina MOTÝL band CZ, vedená charismatickým kytaristou a zpěvákem Martinem Motýlem. 
Tento večer nabídne nejen originální písničky z vlastní tvorby kapely, ale také české i zahraniční hity, které si s chutí 
zazpíváte. Nezapomíná se ani na milovníky dechové hudby, kteří si přijdou na své díky pečlivě vybranému repertoáru.

MOTÝL band CZ je známý divákům z obrazovek Šlágr TV, kde pravidelně vystupuje v zábavních talk show, estrád-
ních programech a hudebních videoklipech. Na pódiu skupina pokaždé přináší neopakovatelnou atmosféru, která 
pohladí na duši a zároveň roztančí publikum.

Přijďte si užít příjemný podvečer, který slibuje nejen krásnou hudbu, ale také možnost setkání s přáteli. Atmosféru do-
kreslí občerstvení, pohodová nálada a spousta příležitostí protančit večer na známé melodie. Nechte se unést energií 
a hudbou, která vás nabije pozitivní náladou.

Nenechte si tento večer ujít!

Vstupenky zakoupíte na obvyklých prodejních místech nebo on-line. Cena vstupenky je 130 Kč.

Ing. Radka Tomášková
vedoucí divize Kultura

MEZINÁRODNÍ DEN ŽEN NA ZÁMKU
Zveme vás na jedinečný kulturní zážitek na Zámek Nová Horka, který se uskuteční 8. března u příležitosti Meziná-
rodního dne žen. Ve spolupráci s muzeem Novojičínska připravujeme pestrý program, který potěší nejen dámy, ale 
i pány.

Na co se můžete těšit? Dopoledne můžete využít komentovaných prohlídek zámku. Zkušení průvodci vám otevřou 
dveře do minulosti a provedou vás nejen zámeckými interiéry, ale i příběhy, které se v nich odehrávaly.

Po skončení dopoledního programu si můžete odpočinout u tvořivých workshopů, kde si vlastnoručně vyrobíte 
unikátní suvenýr. Workshopy jsou vhodné pro děti i dospělé a jsou skvělou příležitostí probudit svou kreativitu. Pokud 
si budete chtít dopřát chvilku sladkého odpočinku, zveme vás do naší „kavárny“, kde si můžete vychutnat lahodné 
dezerty a kávu.

Ve 14:00 hod. je připravena poutavá přednáška archivářky Mgr. Michaely Neubauerové na téma Vzpomínky 
internovaných řeholnic na Bílou Vodu. Archivářka SOkA Jeseník Mgr. Michaela Neubauerová vás zaujme svou 
odbornou znalostí a poutavým vyprávěním o osudech řeholnic, které jsou důležitou součástí naší historie. Cena vstu-
pu na přednášku je 50 Kč a vstupenky lze zakoupit na místě.

Celý program vyvrcholí v 18:00 hod. koncertem královské harfy v podání vynikající harfistky Kataríny Ševčíkové, 
která společně s violistkou Evou Mokrou vytvoří hudební spojení plné magických tónů a emocí. Repertoár zahrnuje 
klasickou hudbu od renesance přes baroko až po tvorbu 21. století, filmové melodie, balady a vlastní skladby Kataríny 
Ševčíkové.

Proč si koncert nenechat ujít? Královská harfa a viola patří mezi nástroje s výjimečným zvukem, které mají schopnost 
navodit hluboký klid a harmonii. Výkon obou umělkyň tak potěší nejen milovníky hudby, ale i ty, kteří hledají relaxaci 
prostřednictvím umění. Navíc se během koncertu dozvíte zajímavé informace o historii harfy i o technikách hraní na 
tento unikátní nástroj. Vstupenky na koncert zakoupíte on-line na www.sak-studenka.cz nebo na prodejních místech: 
IC Studénka a kancelář kultury v Dělnickém domě. Cena vstupenky je 160 Kč.

Návštěvníci jsou vítáni po celý den, ale mohou využít jen to, co je zaujme. Ať už se rozhodnete pro 
koncert, přednášku, komentovanou prohlídku, nebo jen workshop, každý moment na Zámku Nová Horka bude 
nezapomenutelným zážitkem.

Přijďte s námi oslavit MDŽ ve velkém stylu. Těšíme se na vaši návštěvu!

Ing. Radka Tomášková
vedoucí divize Kultura
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PŘEDNÁŠKA ZÁVOD SÓLOVÝCH JACHTAŘŮ PŘES ATLANTIK
Luděk Chovanec z Frýdku-Místku je český dobrodruh a cestovatel. Podnikl expedice do Arktidy a Antarktidy, věnuje 
se horolezectví, dálkovým túrám a jachtingu. Doma v garáži si postavil malou pětimetrovou plachetnici a přeplul s ní 
Atlantický oceán jako účastník závodu Setka Atlantic Challenge 2021/22. Z Portugalska na karibský Martinik dorazil 
v celkovém čase 41 dnů 22 hodin 53 minut a obsadil 2. místo. Plachetnice Stovka, na které Luděk Chovanec plavbu 
uskutečnil, je dosud nejmenší loď s českou posádkou, která přeplula Atlantik.

Přednášku můžete zhlédnout v knihovně na sídlišti v úterý 11. února v 17:00 hod. Vstupné je 60/40 Kč.

JIHOAFRICKÁ REPUBLIKA, SVAZIJSKO A BOTSWANA
Fotograf, průvodce a dobrodruh Tomáš Štěpán je sice typický Hanák, ale už odmalička snil o cestě na černý konti-
nent. Vždycky chtěl vidět pravou Afriku z pohádek a dokumentů, sledovat všechna zvířata, jak se prohánějí nekoneč-
nou savanou. Pozorovat krále zvířat ve volné přírodě. Vychutnat si brzkou snídani při sledování stáda slonů. Pocítit 
africký prach na vlastní kůži. A tak vyrazil na dvouměsíční cestu, během které ho čekalo plno překážek a nástrah.

O svém putování bude vyprávět v knihovně na sídlišti v pondělí 24. února od 17:00 hod. Vstupné je 60/40 Kč.

FILIPÍNY – TENTOKRÁT OKOLO OSTROVA LUZON
Manželé Poulíkovi se ve svém životě řídí Dalajlámovým heslem: „Alespoň jednou za rok navštiv místo, kde jsi nikdy 
předtím nebyl.“ V knihovně budou přednášet o své cestě na Filipíny.

Pojeďte s námi do ostrovní země, která se nachází v tzv. ohnivém kruhu. Procestujeme největší z filipínských ostrovů 
Luzon, navštívíme koloniální španělská města s úchvatnými katedrálami postavenými v zemětřesném stylu, vychut-
náme si atmosféru kohoutích zápasů a v závěru cesty navštívíme turisty tolik opomíjenou Manilu.

Přednáška se koná v knihovně na sídlišti v pondělí 3. března v 17:00 hod. Vstupné je 60/40 Kč.
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VAGONÁŘSKÉ MUZEUM INFORMUJE
VŠE DOBRÉ VŠEM
Něco končí a něco začíná. Tak jako utekl loňský rok, sezona, tak i letos vše běží tak nějak rychle. Období ledna, 
února je plné práce na přípravě nové sezony, která začne již v sobotu 1. března. Je připraveno mnoho novinek 
v expozici, ale i na zámku. Upravuje se obřadní místnost, která by po dokončení měla být součástí návštěvnického 
režimu, spojeného s provozem Vagonářského muzea. Ozdobou výstavy Mince, kam se podíváš bude zlatá mince 
s motivem Slovenské strely (je pouze 99 ks na světě), novinkou je i svařovací trenažér v edukační místnosti a úžasné 
modely letadel vyráběných ve Studénce od modeláře z Kopřivnice, jinak rodáka ze Studénky pana V. Langera. Budou 
i výstavy a taky ona pohoda, kterou návštěvníci zažívají u nás v muzeu.

Máme novou („starou“) kolegyni Ing. Ivanu Richterovou, což nás těší, a věříme, že to bude těšit i vás.

Bronislav Novosad
vedoucí Vagonářského muzea

Vagonářské muzeum – pohodové muzeum
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RODINNÉ CENTRUM VE STUDÉNCE SLAVÍ 20 LET: MÍSTO, KTERÉ SPOJUJE GENERACE
Rodinné centrum ve Studénce letos oslavuje významné jubileum – neuvěřitelných 20 let od svého založení. Během 
této doby se stalo nepostradatelnou součástí našeho města, místem setkávání, podpory a inspirace pro rodiny s dětmi 
i širší komunitu.

Historie a poslání centra
Rodinné centrum vzniklo s vizí vytvořit prostor, kde se rodiny budou cítit vítány a podporovány. Od samého začátku 
si kladlo za cíl nabízet aktivity a služby, které pomáhají rodičům i dětem v jejich každodenním životě. Díky úsilí zakla-
datelů, dobrovolníků a podpory města se z něj postupem času stalo 
dynamické a živé centrum, které spojuje lidi všech věkových kategorií.

Co vše centrum nabízí?
Rodinné centrum je známé svou pestrou nabídkou aktivit:

•	 Pro nejmenší: volná herna, tvořivé dílny na akcích a kroužky 
pro děti

•	 Pro rodiče: besedy s odborníky, workshopy, kurzy nebo cvi-
čení pro maminky s dětmi, pidiškolka pro děti

•	 Pro všechny: společné akce, jako jsou jarmarky, karnevaly, 
dny rodiny, swapy aj.

Za zmínku stojí i dlouhodobé projekty, které mají charitativní charak-
ter, jako je sbírka Krabice od bot, kterou rodinné centrum již 6 let po-
řádá.

Děkujeme za 20 let podpory
Slavnostní výročí je skvělou příležitostí nejen k oslavám, ale také 
k poděkování. Velké poděkování patří všem, kteří během těchto dva-
ceti let přispěli k chodu centra – ať už jako dobrovolníci, pracovníci, 
partneři, nebo podporovatelé. Díky vám mohlo rodinné centrum ve 
Studénce růst a stát se místem, kde se lidé cítí jako doma.

Oslavme toto krásné výročí společně!
Na oslavu 20. výročí chystá centrum během letošního roku řadu spe-
ciálních akcí. Sledujte naše webové stránky a sociální sítě, kde najdete aktuální informace. Přijďte s námi zavzpomí-
nat na minulost, oslavit přítomnost a těšit se na budoucnost!

Rodinné centrum ve Studénce se těší na vaši návštěvu. Ať už jste s námi od začátku, nebo se teprve chystáte nás 
poznat, dveře centra jsou pro vás vždy otevřené.

Společně tvoříme místo, kde rodina je na prvním místě.

Lucie Zajícová
vedoucí Rodinného centra Studénka

RC

15



čtenáři

16

únor 2025

20 + 8 LET BÍLÝCH HADŮ
Skautský oddíl Bílí hadi na podzim oslavil 28. výročí své-
ho vzniku. Na počátku byli tři desetiletí kamarádi, kteří 
si založili dětský klub inspirovaný dobrodružnými kníž-
kami. Když pak po osmi letech klubovní činnosti dospěli 
a přemýšleli co a jak dál, rozhodli se Bílé hady zachovat 
a přetvořit ve skautský oddíl. Tím tedy jsme již 20 let.

Skauting nás oslovil proto, že je něčím mnohem víc než 
jen běháním po lese a hraním her. Tyto tradiční programy 
slouží jako prostředek na cestě k cíli – k tomu, aby se 
děti nevzdávaly při prvním neúspěchu a nebály se trochy 
nepohodlí, aby nemyslely jen na sebe, aby byly zvída-
vé, aby nečekaly, co si pro ně kdo připraví, ale uměly si 
smysluplnou zábavu hledat samy. Aby dobré a spolehlivé 
kamarády a pěkné zážitky nacházely i v reálném světě, 
a ne jen prostřednictvím televize a počítače.

Oddíl jsme rozjížděli v osmi lidech, dnes je nás přes tři-
cet, několik členů k nám dojíždí z okolních obcí. Klubov-
ny jsme za tu dobu vystřídali tři, ta současná se nachází 
na Požárnické ulici. Organizačně spadáme pod středisko 
Junáka v Polance nad Odrou.

V našich kronikách jsou za ty roky popsány desítky vý-
prav do přírody i dalších akcí – her po Studénce, oddílo-

vých Vánoc, závodů, prospěšných akcí pro potřebné lidi 
i pro přírodu, výprav za kulturou… Pravidelné schůzky 
v klubovně i venku už dávno přesáhly tisícovku. Ani jeden 
rok jsme nevynechali tábor – v prvních klubovních létech 
to bylo jen na 
zahradě, kde 
jsme si posta-
vili stany a va-
řili na ohni, 
a když jsme 
pak trochu po-
vyrostli, došlo 
už na klasické 
táboření v pří-
rodě.

Výročí jsme oslavili víkendovou výpravou s nejrůznějšími 
hrami, vzpomínáním nad starými fotkami, předsevzetími 
do budoucna a samozřejmě velkým dortem.

Nezbývá než doufat, že v příštích letech se nám bude 
dařit aspoň tak jako v těch uplynulých. Chcete se o nás 
dozvědět více? Navštivte www.bilihadi.estranky.cz.

Zuzana Bartošová

JEDNOTKA SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ
Jednotka sboru dobrovolných hasičů Studénka nakoupila díky finančním prostředkům z dotace 
Nadace AGROFERT 22 párů zásahových rukavic Firemaster 4 Classic od firmy Southcombe 
v celkové hodnotě 64.005 Kč. Nadace AGROFERT přispěla částkou 55.000 Kč a zbylé finanční 
prostředky dofinancovalo město Studénka ze svého rozpočtu. Dojde tak k obměně starých, 
již opotřebovaných rukavic, čímž se zvýší bezpečnost zasahujících hasičů při provádění zá-

chranných a likvidačních prací zejména u požárů. Děkujeme mockrát za 
podporu.

V průběhu ničivých povodní, které zasáhly Českou republiku, Nadace AG-
ROFERT vyhlásila v rámci Hasičského fondu zrychlený proces vyřízení 
žádostí obcím, které se podílely na záchraně osob, zvířat a majetku během těchto povodní. 
Žádosti naší jednotky bylo vyhověno a my tak zakoupili ponorné kalové čerpadlo Rosenbuer 
NAUTILUS 4/1 ECO v celkové hodnotě 58.866 Kč, kterou hradila Nadace AGROFERT v celé 
výši. Tímto krokem dojde k dovybavení jednotky výkonným ponorným kalovým čerpadlem, které 
bude sloužit občanům nejenom našeho města. Děkujeme mockrát za podporu.

HASIČSKÝ PLES 2025
Sbor SDH Studénka-město pořádá 8. února v Dělnickém domě ples. 
Tento ples bude doplněn o výzdobu ve formě obrazů, malovaných žáky 
základní školy v jedničce pod dohledem paní učitelky Marcely Kudlové. 
Snad se budou líbit všem zúčastněným, tak jak se líbí členům sboru.

Moc děkujeme paní učitelce Kudlové za ochotu a panu řediteli Stillerovi 
za umožnění tohoto projektu. A panu řediteli Milanu Stillerovi musím po-
děkovat také za naše mladé hasiče, za umožnění konání akce Setkání 
mladých hasičů ze Studénky a Bílovce.

Také velké díky patří městu Studénka za podporu mladých hasičů a na-
šeho sboru.

Marcela Honusová
za SDH Studénka-město
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ZÁKLADNÍ  ŠKOLA  FRANTIŠKA  KARDINÁLA  TOMÁŠKA  MALUJE  OBRÁZKY 
PRO MÍSTNÍ HASIČE
Každý z nás, kdo protančil střevíce na hasičském plese ve Studénce, ví, že neodmyslitel-
nou součástí výzdoby tanečního sálu byly vtipně namalované scénky hasičů v nějaké akci. 
Tato výzdoba působila opravdu ojediněle a snad každého rozesmála. Obrázky již dosloužily. 
Hasiči, pod vedením paní starostky hasičů, nás tedy poprosili, aby žáci naší základní školy 
obdobné obrázky namalovali a tradice výzdoby hasičského plesu putovala dál. Po domluvě 
nám přivezli plátna a taky předlohy omalovánek a my se mohli pustit do díla. Práce to nebyla 
jednoduchá, ale za odměnu se autoři obrázků mohou právem pyšnit dílem, které je možná 
bude při nějakém tom tanci, až budou dospělí, doprovázet. Takže pokud se vydáte na hasič-
ský bál, určitě vás mile překvapí jeho výzdoba!

Marcela Kudlová

BOJ NA ZÁVODECH CHYTNI MUCHU V PŘÍBOŘE
Příchod nového roku jsme s dětmi z Horolezeckého oddílu Studénka oslavili netradičně. 
Odvážní chlapci s nesmírným nasazením bojovali na závodech druhého ročníku Chytni 
Muchu v Příboře v centru volnočasových aktivit Luna, a to v kategorii lezení na obtížnost. 
Čekaly je tři cesty a nejlepší závodníci ze své věkové kategorie postoupili do finále, kde 
byla na ně nachystaná rozřazovací cesta. Za náš oddíl se účastnil Richard a Radoslav 
Skotnicovi, dále pak František Urbánek a Jan Labaj. A i když jsme domů medaile nepři-
vezli, utekly klukům o chlup, tak jsme si závody s velkým nasazením užili a všichni naši 
účastníci byli vážně skvělí! Takové akce mohou vznikat díky skvělým lidem a také díky 
finanční podpoře města Studénka, za což děkujeme.

Horolezecký oddíl Studénka přeje všem členům i nečlenům šťastný nový rok 2025, ať vaše kroky vedou vždy tou 
správnou cestou na skalách i v životě, mnoho sil při překonávání překážek a odvahu k plnění vašich snů.

Hana Bíbová
oddílová vedoucí
za HOS

STAVBA DOMU SV. JÁCHYMA
Rádi bychom vás průběžně informovali o tom, jak postupují práce na výstavbě našeho nového Domu sv. Jáchyma. 
Na konci minulého roku byly stavební firmou MORYS, s. r. o., zahájeny pří-
pravné práce – bylo vytýčeno a oploceno staveniště, pokáceny stromy, firma 
připravila kanalizační napojení. Vzhledem k probíhajícím stavebním pracím 
již není možno do Domova sv. Anny vstupovat výtahem, ale plošinou, která 
vede ke vchodu „u oblouku“.

V lednu stavební firma začala s bagrováním základů, a tak okolní cesta 
i chodník je nyní hodně zablácený. Víme, že to pro vás, kdo kolem Charity 
procházíte nebo bydlíte, není vůbec komfortní a příjemné, věříme ale, že 
jakmile bude základová deska hotová, situace se zlepší. Děkujeme za po-
chopení. Také nyní kolem budovy i kolem obchodu Hruška je zvýšený pohyb 
nákladních aut, prosíme o velkou opatrnost.

Bc. Jarmila Pomikálková, DiS.
ředitelka

ŠKOLENÍ PRO ZAMĚSTNANCE CHARITY STUDÉNKA: NOVÉ TRENDY V PÉČI O SENIORY
Zaměstnanci Charity Studénka, kteří pečují o seniory, absolvovali dvě odborná školení zaměřená na zlepšení kvality 
péče. První školení s názvem Virtuální realita – demence nám umožnilo vyzkoušet si brýle pro virtuální realitu, které 
simulují, jak vnímá svět člověk s demencí. Cílem bylo poskytnout zaměstnancům lepší porozumění tomu, jak mohou 
tito lidé vnímat každodenní situace, což pracovníkům pomůže přizpůsobit péči a komunikaci s osobami trpícími tímto 
onemocněním.

Druhé školení se věnovalo Psychospirituální péči o seniory v sociálních službách. Tato oblast klade důraz na duševní 
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a duchovní pohodu seniorů, což je nezbytnou součástí kvalitní péče. V rámci kurzu se 
zaměstnanci dozvěděli, jak lépe reagovat na emocionální potřeby starších lidí a jak je 
podporovat v jejich životní etapě.

Obě školení představují důležitý krok v neustálém zvyšování odborné kvalifikace zaměst-
nanců Charity Studénka, kteří se snaží poskytovat seniorům tu nejlepší péči a podporu.

Školení byla podpořena Nadací EP Corporate Group částkou 38.400 Kč. Děkujeme.

Bc. Jana Špačinská, DiS
vedoucí pečovatelské služby

PROJEKT MAP IV ORP BÍLOVEC VSTUPUJE DO DRUHÉHO ROKU REALIZACE
Ohlédnutí za rokem 2024 je pro nás v projektu MAP IV ORP Bílovec směsicí pocitů náročnosti odvedené práce a zá-
roveň uspokojení, že jsme všechno zvládli. V prvním roce projektu jsme zrealizovali akce v rámci téměř dvaceti vzdě-
lávacích témat. Jednalo se o workshopy se spisovateli, umělci a vědeckými pracovníky pro žáky našich základních 
škol, uspořádali jsme celou řadu vzdělávacích seminářů pro pedagogy základních i mateřských škol, workshopy pro 
vychovatelky ve školních družinách i kuchařky školních jídelen. Naprostá většina našich akcí měla vysokou úroveň, 
kvalitní organizaci a byla účastníky velmi pozitivně hodnocena.

V dalším roce projektu chceme navázat na to nejpřínosnější a zrealizovat další sérii aktivit pro naše žáky, pedagogy 
i nepedagogické pracovníky. Uskuteční se praktický seminář pro kuchařky školních jídelen, další setkání vychova-
telek, budeme pokračovat v podpoře našich žáků v oblasti badatelství, matematické a literární gramotnosti. Zkrátka 
v úzké a účinné spolupráci s řediteli škol budeme pracovat na naplnění účelu projektu, kterým je zlepšování kvality 
vzdělávání v mateřských a základních školách.

Realizační tým projektu
MAP IV ORP Bílovec, registrační číslo projektu: 
CZ.02.02.XX/00/23_017/0008372

INFORMACE Z MYSLIVECKÉHO SPOLKU POODŘÍ STUDÉNKA
Myslivecký spolek Poodří Studénka je dobrovolnou 
organizací, která má v současné době 14 členů 
a 1 čekatele. Hospodaří v pronajaté honitbě o výměře 
přesahující 1 500 ha. Úkolem myslivců je nejen propagace 
mysliveckých tradic a zvyků, ale zejména trvalá celoroční 
péče o divokou zvěř ve volné přírodě, udržování 
normovaných stavů zvěře, tlumení škodné (predátorů) 
v souladu s legislativou a provádění regulačních lovů 
zvěře dle schváleného plánu lovu.

Po několikaletém vypouštění živých zdravých zaječích 
párů do našeho revíru (za přispění města Studénky), 
se záměrem zlepšení jejich genofondu, se jejich stavy 
skutečně zvedly, na což nás radostně upozorňují i občané 
po procházkách přírodou.

Loňské lijáky a vylití Odry z koryta řeky nám způsobilo 
zničení několika krmných zařízení – zejména krmelců 
a zásypů velmi důležitých pro zimní přikrmování zvěře, 
kdy předkládané krmivo a seno zamezí strádání zvěře. 
Rovněž došlo ke zničení několika posedů, potřebných 
k udržovaní normovaných stavů zvěře srnčí a odlovu 
zvěře černé, která se v naší honitbě vyskytuje čím dál 
častěji.

V rámci péče o zvěř bychom chtěli upozornit občany, 
prosím nezpestřujte zvěři jídelníček, zvířata mají i v zimě 
krmiva dost, máme k tomu jak vhodné krmivo, tak 
i vybudovaná krmná zařízení. Cukroví, banány, jakékoliv 

pečivo, zejména měkké nebo plesnivé, do krmných 
zařízení nepatří, může způsobit spíše zažívací potíže, 
nebo dokonce smrt zvířete.

Rovněž chceme apelovat zejména na majitele psů, 
aby své mazlíčky v přírodě měli pod dohledem, nejlépe 
přímo na vodítku. Necvičený volně pobíhající pes dokáže 
zvěř spolehlivě uštvat. Stejně tak prosíme návštěvníky 
přírody, aby noční čas nechali přírodě, která si od lidí také 
potřebuje odpočinout.

Již tradičně uspořádal náš spolek Myslivecké odpoledne. 
Převážně občané města Studénky s rodinami měli 
možnost ochutnat mysliveckou kuchyni, seznámit se 
mysliveckými tradicemi, děti absolvovaly vědomostní 
testy a soutěže v dovednosti.

Město Studénka nám pomáhá s financováním myslivecké 
činnosti, a to poskytnutím dotace na nákup krmiva, 
živé zvěře k posílení přírodní kvality genofondu zvěře 
v honitbě a příspěvku na údržbu našich zařízení. Za tuto 
pomoc městu Studénka patří poděkování nejen od všech 
členů našeho spolku, ale zejména naší přírody.

Milan Orkáč
finanční hospodář spolku
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PODĚKOVÁNÍ JEŽÍŠKOVÝM VNOUČATŮM
Díky projektu Českého rozhlasu si obyvatelé našeho domova mohli opět něco 
přát. Do projektu se pravidelně každým rokem aktivně a rádi zapojujeme. Vánoce 
tak byly zase o něco bohatší a radostnější.

Všem těmto dárcům a lidem s dobrým srdcem jménem našich seniorů DĚKUJE-
ME.

Lenka Veselková, DiS. 
sociální pracovnice DOZP Studénka

PŘEDÁNÍ VÁNOČNÍHO DARU
V pátek 13. prosince v našem domově proběhlo slav-
nostní předání finančního daru ve výši 10.000 Kč. 
Tento překrásný vánoční dar nám spolu s dětmi přijela 
předat zástupkyně Mateřské a Základní školy Lubojaty. 
Každým rokem před Vánoci spolu s klubem Slunečni-
ce u příležitosti rozsvícení vánočního stromku pořádají 
charitativní sbírku a letos se rozhodli obdarovat náš 
Domov NaNovo. Setkání proběhlo v příjemné před-
vánoční atmosféře, děti klientům zazpívaly a předaly 
drobné dárečky, které vyrobily. Na oplátku ochutnaly 
cukroví, které pro ně klientky upekly.

Za dar mnohokrát DĚKUJEME.

Lenka Veselková, DiS. 
sociální pracovnice DOZP Studénka

ŠKOLKY OPĚT NA LEDĚ!!!
Již po sedmé se v roce 2024 vydávají všechny děti předškolního věku z místních mateřských škol na zimní stadion, 
kde náš unikátní projekt opět probíhá.

Díky spolku Rozhýbejme naše děti – Studénka, za finanční podpory našeho města Studénka a sponzorů se totiž opět 
rozběhl náš projekt. Projekt, který je určen pro všechny předškoláky, docházející do mateřských škol ve Studénce.

V dopoledních hodinách, kdy ledová plocha není maximálně využívaná, 
přicházejí předškoláci ze školek Butovická, Budovatelská, Poštovní, Ko-
menského, R. Tomáška, Nové Horky a opět i děti z přípravné třídy ZŠ Bu-
tovická na zimní stadion, kde pod vedením zkušených lektorů získávají 
nové dovednosti. Bruslení svým obsahem kloubí mnoho sportovních čin-
ností dohromady. Udržet se na bruslích a následně bruslit je kumšt, kte-
rý mnoho dospělých nezvládá do dnes. Zkoordinovat hlavu, nohy, ruce, 
střed těla a kdo ví co ještě…

Děti, které přicházejí na lekce, jsou však svým přístupem fantastické. Se zdarma zapůjčeným vybavením, helmou 
a bruslemi, předvádějí výkony hodné hlubokého obdivu. Zarputilost a snaha nevzdat se, i když mi to po nesčetných 
pádech nejde, je zkrátka inspirující! Zároveň je povzbudivé na dětech vidět jejich pokroky, které jsou každou lekcí 
zase o kus dál.

Bruslení probíhají každé pondělí a středu dopoledne. Přijďte se podívat a načerpat energii malých supermanů, pro 
které není nic problém.

Martin Stachovič
podporováno z VFP města Studénky
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ROČNÍ ZPRÁVA O ČINNOSTI SPOLKU RAMS ZA ROK 2024
Oddíl Raketových a míčových sportů, z. s., RAMS je sportovním spolkem, který na amatérské úrovni umožňuje obča-
nům sportovně se vyžít v badmintonu a dalších raketových sportech.

Každoročně pořádáme sportovní akce, které jsou mezi občany velmi oblíbené. V roce 2024 jsme uspořádali celkem 
4 turnaje. Mezi nejoblíbenější akce tradičně patřily turnaje 100letých a turnaje dětí na konci školního roku a na Miku-
láše.

Trenéři RAMS Bronislav Tomášek a Stanislav Vodný pokračovali v celoroční výchově dětí v badmintonové školičce, 
do které se pro rok 2024 opět přihlásilo 20 dětí. Oblíbenými nadále zůstaly pravidelné středeční badmintonové hrátky, 
které jsou celoročně přístupné i pro veřejnost.

Tyto turnaje, které RAMS uspořádal, nebyly grantově podpořeny městem Studénka, avšak byly podpořeny VFP na 
nájem herny, za což městu Studénka velmi děkujeme.

Členové RAMS se v rámci možností zúčastňují různých badmintonových turnajů pořádaných v Janové u Vsetína, 
Novém Jičíně, Havířově a Ostravě. Rovněž se pak pravidelně zúčastňují tréninků v jiných oddílech, např. Staré Vsi 
nad Ondřejnicí.

Hlavní činnost RAMS byla v roce 2024 opět zaměřena na pravidelnou pohybovou výchovu dospělých občanů a na 
výchovu dětí v tzv. badmintonové školičce v Pustějově. Členové RAMS se ve spolupráci s TJ Pustějov, oddílu Sportu 
pro všechny v Pustějově, aktivně zapojili i do další sportovně-kulturní činnosti v Pustějově.

Současně bych chtěl vyjádřit velké poděko-
vání vedení obce Pustějov za podporu myš-
lenky sportovní výchovy dětí v oblasti bad-
mintonu. Zejména bych pak chtěl poděkovat 
vedoucí odboru Sportu pro všechny TJ Pus-
tějov paní Ludmile Tisovské a firmě Pavel 
Pisch v Pustějově za projevenou podporu.

Závěrem bych chtěl poděkovat všem obča-
nům, kteří se zúčastnili našich sportovních 
akcích, a městu Studénka za poskytnutou 
veřejnou finanční podporu.

JUDr. Stanislav Vodný
předseda
Raketové a míčové sporty, z. s.

ROK SKAUTŮ STUDÉNKA PLNÝ DOBRODRUŽSTVÍ
Když se ohlédneme za rokem 2024, je jasné, že jsme se 
v našem oddíle opravdu nenudili. Nový rok odstartovala 
Tříkrálová sbírka, do níž se členové oddílu opět zapojili 
a podpořili tak charitativní činnost a pomohli potřebným. 
V úvodních měsících proběhla i zimní výprava s přespá-
ním v bobřím srubu, při níž jsme s dětmi strávili čas v za-
sněžené přírodě, zlepšili své tábornické schopnosti a po-
silovali týmového ducha.

Jarní měsíce přinesly řadu výzev i příležitostí k objevová-
ní. Členové oddílu se zúčastnili několika tematických akcí 
a výprav, které jim umožnily procvičit si nejen své fyzické 
dovednosti, ale hlavně rozšířit povědomí o světě kolem 
nás. Nechyběla ani účast na tradičním výstupu k mohy-
le Ivančena, kde skauti uctili památku svých předchůdců 
padlých v odboji a připomněli si hodnoty, které skauting 
zastává.

Léto bylo ve znamení tábora, který je každoročním vrcho-
lem skautského programu. Opět jsme se vydali do lesů 
Bílých Karpat zažít čtrnáct dní nejrůznějších her, lovení 

bobříků, zpívání u táboráku a samozřejmě pobytu v pří-
rodě plného tábornických výzev. Tábor ještě posílil přátel-
ství mezi námi a zanechal spoustu nezapomenutelných 
zážitků.

Podzimní část roku přinesla osvědčené akce, jako je 
Svatováclavský terénní závod, a podzimní výpravu. Při 
ní děti vyrazily do Světa techniky a na vlastní kůži zaku-
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sily nejen fyzikální zákony. Skauti také nezapomněli na 
užitečnou práci a při jedné z akcí se společně pustili do 
úklidu okolí své klubovny.

Vánoční období bylo jako obvykle plné radosti a skaut-
ských akcí. Členové oddílu si zpestřili předvánoční čas 
vyráběním dárků a dekorací nebo rozdávali do studenec-
kých domovů Betlémské světlo, aby šířili poselství míru 
a naděje. Celý rok zakončilo vánoční setkání s divadel-
ním představením a nadílkou dárečků.

Celý rok 2024 jsme si nadmíru užili a do toho dalšího vstu-
pujeme s plány na další výpravy, skautský ples a mno-
ho dalších aktivit, které opět nabídnou možnost učit se, 
růst a budovat kamarádství. Děkujeme všem, kteří naši 
činnost podporují, těšíme se na další společné zážitky 
a rádi také přijmeme do svých řad nové kamarády, kteří 
toto všechno budou moci zažít s námi!

Filip Grosman – Stromek
za Skauty Studénka
studenka.skauting.cz

ZÁLESÁCKÁ VÁNOČNÍ SCHŮZKA
V pátek 20. prosince jsme se téměř všichni sešli na poslední letošní schůz-
ce roku 2024. Nejprve jsme nazdobili strom vánočními ozdobami, nachystali 
jsme sladké i křupavé občerstvení a poté jsme se pustili do hraní veselých her. 
Jakmile řízky a bramborový salát provoněly klubovnu, zhostili jsme se příborů 
a nacpali si břicha. Tímto bychom chtěli poděkovat za kuchařské umění Kájovi 
a Matesovi, kteří se, jako každý rok, skvěle postarali o naše lačné žaludky.

Po chutné večeři jsme přivolali zálesáckého Ježicha, ten nám nadělil spoustu 
dárků. Ocenili jsme vítěze celoroční hry a také dva nováčky za jejich připra-
venost a aktivní zapojení. Dále nás čekalo ještě překvapení v podobě nových 
oddílových triček a zkrášlení klubovny otisky našich dlaní na stěnu.

Úplný závěr večera pak patřil starším členům a promítání některých táborů a akcí z let minulých a dávných. Zkrátka 
a dobře jsme si tuto vánoční schůzku opravdu užili!

Kačííí
členka zálesáckého oddílu CH.A.O.S. Studénka

NOVOROČNÍ KONCERT V BERNARTICÍCH NAD ODROU
Tento koncert se domlouval už před Vánocemi 2023, takže jsme se do 
kostela Navštívení Panny Marie v Bernarticích nad Odrou těšili více než 
rok. Nemohlo nás odradit ani vyhrožování meteorologů, kteří varovali 
před vytvářením silné ledovky a radili raději vůbec nevyjíždět. Ale počasí 
nám nakonec přálo. Protože jsme přijeli o chvilku dříve, kostel byl ještě 
zamčený. Panovaly obavy, jestli nám neumrznou při hraní prsty, ale Ra-
dek všechny uklidňoval větou: „Paní říkala, že je tam teplo.“ Jelikož ze 
své více než dvacetileté varhanické praxe vím, jak to v lednu v kostele 
vypadá, jen jsem se pousmál. Některé dámy přesto koutkem oka poku-
kovaly k ani ne 100 metrů vzdálenému kulturnímu domu v naději, že se 
třeba místo koncertu změnilo. Leč zázrak se nekonal.

Když se otevřely dveře kostela postaveného v empírovém slohu, na ne-
daleký kulturní dům si už nikdo nevzpomněl. Naskytl se nám pohled na 
nádherný interiér s úžasným betlémem. Akustika byla výborná, proto stačily 
mikrofony jen pro zpěváky a berde. Program jsme oproti vánočnímu kon-
certu zkrátili asi o pět skladeb, které se stejně do tohoto krásného prostředí 
vůbec nehodily. Miloš si oddirigoval skladby na staré nástroje, Petr na nové. 
Zaplněný kostel s námi zpíval a zatleskal nám vstoje. Moc rádi se tady zase 
vrátíme. A může klidně i mrznout.

První letošní vystoupení tak máme zdárně za sebou, za dva týdny hrajeme 
v klimkovických sanatoriích a ke konci února nás čekají hned dva koncerty 
v srbském Vrbasu. Prostě jsme v novém roce nasadili ostré tempo. Tak ať 

máte i vy celý letošní rok tolik energie jako my.

Mgr. Jindřich Foltas
umělecký vedoucí TSB
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HLEDÁTE STABILNÍ PRÁCI KOUSEK OD DOMOVA?          
Společnost ATOMO PROJEKT s.r.o. s provozovnou ve Studénce provádí kvalitní předpovrchové a tepelné 
úpravy kovů, termické odlakování. Nyní nabíráme do týmu kolegu na tuto pozici:   

Náplň práce: 

➢ obsluha pyrolytické pece (zaškolíme) 
➢ čištění dílů vysokotlakým čističem (WAP) 
➢ manipulace s materiálem pomocí VZV (průkaz výhodou, případně zaškolíme) 
➢ vedení jednoduché evidence (počty kusů, váha) 
➢ základní údržba pracoviště 

Očekáváme: 

➢ spolehlivost, pečlivost, pracovitost a zodpovědnost 
➢ fyzická a manuální zdatnost  
➢ ochota učit se novým věcem 
➢ základní počítačovou gramotnost pro vedení evidence 

Co Vám můžeme nabídnout? 

➢ práce především v ranních směnách (občas odpolední) 
➢ odpovídající mzdové ohodnocení 
➢ docházkový bonus 
➢ stravenkový paušál 

 

Nástup možný ihned nebo dle dohody. 

Šikovných a pracovitých lidí si vážíme a umíme je ohodnotit! 

Svůj životopis pošlete na: mistrova@atomo.cz nebo volejte: 

Veronika Mistrová,  tel: +420 775 564 997, Bořitov 326, Černá Hora 
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    Závěr roku 2024 v MSV Metal Studénka
V prosinci jsme otevřeli zrekonstruované vnitřní prostory 
hlavní administrativní budovy za účasti významných hostů, 
kde mimo jiné nechybělo vedení města Studénka a také 
umělecký kovář na vozíčku Dušan Jančička, se kterým 
MSV METAL dlouhodobě spolupracuje a podporuje jeho 
tvorbu. 
 
 

 
Závěr roku jsme s kolegy oslavili na každoročně pořádaném 
Vánočním punči, kde jsme si vánoční atmosféru a vánoční 
přání doplnili rautem a skvělým punčem. 

Generální ředitel pan Pavel Krajča pak osobně poděkoval 
všem zaměstnancům MSV za jejich práci, díky které se 
posunula řada dalších rekordů ve výrobě, a rok 2024 se zařadil 
mezi ty nejlepší v hospodaření společnosti. 

Slavnostně předal ocenění a dárky nejlepším zaměstnancům 
roku za jejich příkladně vykonanou práci, pracovní nasazení 
a výborné výsledky v naší společnosti. 

A na co se můžou kolegové těšit v nejbližších dnech? Zimní 
sezonu zakončíme společným bruslením zaměstnanců 
s rodinnými příslušníky na ledové ploše zimního stadionu ve 
Studénce. Následující naplánovanou akcí bude jarní turnaj 
dvojic v badmintonu, který je u našich kolegů snad 
nejoblíbenějším sportem. 

 

# ZijteSNamiMetalem 

 

 

 

Zásobování teplem Vsetín a.s. IČO: 45192588, DIČ: CZ45192588 
Jiráskova 1326, 755 01 Vsetín Krajský soud Ostrava, odd. B, vložka 420 
T +420 571 815 111, ztv@enetiqa.cz č. ú. 203400493/0300 ČSOB, a. s. 

www.ztv.enetiqa.cz 

CENOVÉ OZNÁMENÍ 
O ZMĚNĚ CENY VODNÉHO A STOČNÉHO  

pro odběratele připojené na vodovodní a kanalizační řad na území města Studénky, 
provozovaný společností Zásobování teplem Vsetín a. s. 

 
Vážení odběratelé,  
 

oznamujeme vám, že s účinností od 1. ledna 2025 vstupuje v platnost nová cena za vodné, stočné 
a odvádění srážkových vod pro odběratele připojené na vodovodní a kanalizační řad na území města 
Studénky, provozovaný společností Zásobování teplem Vsetín a. s. 

Cena se upravuje následovně: 

Cena v Kč/m3 (1 000 l) 
Cena 

bez DPH 
Cena 

včetně 12% DPH 

Vodné v Kč za 1 m3 54,05 60,54 

Stočné v Kč za 1 m3 * 50,91 57,02 

Celkem vodné + stočné 104,96 117,56 

*Stočné a odvádění srážkových vod 
 
Ceny jsou stanoveny v souladu se zákonem č. 526/1990 Sb., o cenách, a příslušným výměrem 
Ministerstva financí. 
 
 

Za představenstvo společnosti: 

             Ing. Michal Chmela                 Ing. Kamil Ondra 
                                                  předseda představenstva      místopředseda představenstva 
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07.01.–14.03.2025
Městská knihovna Studénka-sídliště
OČIMA DĚTÍ
Výstava prací žáků ZUŠ J. A. Komenského
Vstup zdarma

02.02.2025 od 15:00 hod.
Dělnický dům
MAŠKARNÍ PLES PRO DĚTI
Ples pro děti v duchu cirkusu
Vstupné 100 Kč

11.02.2025 od 17:00 hod.
Městská knihovna Studénka-sídliště
ZÁVOD SÓLOVÝCH JACHTAŘŮ PŘES ATLANTIK
Přednáší Luděk Chovanec.
Vstupné 60/40 Kč

12.02.2025 od 14:00 hod.
Městská knihovna Studénka-sídliště
SENIORSKÝ KLUB
Procvičíme hlavu i ruce.
Vstup zdarma

14.02.2025 od 19:30 hod.
Dělnický dům
XXVII. MĚSTSKÝ PLES
Tentokrát ve valentýnském duchu
Vstupné 320 Kč

20.02.2025 od 18:00 hod.
Dělnický dům
BESEDA SE SPISOVATELKOU KARIN LEDNICKOU
Vstupné 100 Kč

24.02.2025 od 17:00 hod.
Městská knihovna Studénka-sídliště
JIHOAFRICKÁ REPUBLIKA, SVAZIJSKO, BOTSWA-
NA
Přednáší cestovatel Tomáš Štěpán.
Vstupné 60/40 Kč

Připravujeme:
01.03. Jarní swap
03.03. Filipíny – tentokrát okolo ostrova Luzon (přednáška v knihovně)
07.03. Hudební večer s Motýlbandem
08.03. Mezinárodní den žen na zámku
12.03. Seniorský klub
18.03. První poločas rozpadu – Adéla Elbel
25.03. Detoxikace a bylinky (přednáška v knihovně)
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